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Protokół XIII sesji 

Rady Miejskiej w Szczawnie-Zdroju 

z dnia 29.04.2025 r. 

~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~ 

w sali w konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Szczawnie-Zdroju 

(pok. 27, II piętro) 

Godzina rozpoczęcia obrad - 9:30, zakończenia – 11.26 

 

RADNI NIEOBECNI USPRAWIEDLIWIENI: 

Rada Magdalena Pietkiewicz- nieobecna usprawiedliwiona. 

 

RADNI NIEOBECNI W TRAKCIE: 

Radna Agnieszka Wilk- nieobecna od godz. 9.30 do godz. 9.48, 

obecna od godz. 9.49 do godz. 11.26 do końca sesji. 

 

Uwaga: 

Zgodnie  ze  znowelizowaną  w  maju  2018  roku   ustawą  o  samorządzie 
gminnym, sesje rad gmin począwszy od kadencji 2018 – 2023 (przedłużoną 

do 30.04.2024 r.) są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk.  

Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej. 
(Art. 20 ust. 1b). 

Całość dyskusji oraz poruszane problemy nagrane zostały w wersji 
z obrazem i dźwiękiem – pod adresem:  

https://szczawnozdroj.posiedzenia.pl/kadencja2024-2029/ 
zakładka Archiwum/XIII sesja Rady Miejskiej w Szczawnie-Zdroju 

z dnia 29.04.2025 r. 

 

1. Otwarcie XIII sesji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Szczawnie-Zdroju Łukasz Różycki 

otworzył XIII sesję Rady Miejskiej w Szczawnie-Zdroju oraz powitał 

Radnych i zaproszonych gości: 

    - Pana Marka Ćmikiewicza Burmistrza Szczawna-Zdroju, 

    - Panią Magdalenę Tarnawską Zastępcę Burmistrza Szczawna-Zdroju, 

 - Pana Sławomira Grochalę Sekretarza Miasta, 

https://szczawnozdroj.posiedzenia.pl/kadencja2024-2029/zakładka%20Archiwum/
https://szczawnozdroj.posiedzenia.pl/kadencja2024-2029/zakładka%20Archiwum/
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 - Pana Marka Żegnałka Mecenasa,  

- Panią Annę Tumas Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Szczawnie-Zdroju, 

- Panią Andżelikę Godyk-Kijewską Kierownika Wydziału Gospodarowania 

Nieruchomościami, 

- kierowników oraz pracowników Urzędu, Mieszkańców Szczawna- 

Zdroju.  

Następnie Przewodniczący poinformował, że zawiadomienie o sesji 

wraz z porządkiem obrad zostało dostarczone radnym w terminie zgodnym 

z § 20 ust. 3 Statutu Uzdrowiskowej Gminy Miejskiej Szczawno-Zdrój.  

Na podstawie listy obecności ustalono, że na stan 15 radnych – 13 radnych 

było obecnych. W związku z powyższym oznacza to niezbędne quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał.  

Rada Magdalena Pietkiewicz- na sesji nieobecna usprawiedliwiona, 

od godz. 9.49 obecna była na sesji Radna A. Wilk.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Lista gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Ł. Różycki zaproponował przejście 

do następnego punktu obrad sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

Porządek obrad sesji stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Ł. Różycki zapytał czy są wnioski, które radni 

chcieliby zgłosić. 

Wobec braku uwag, Przewodniczący Rady zaprosił do następnego punktu 

obrad sesji.  

3. Informacja Prezesa Uzdrowisko Szczawno-Jedlina S.A. na 

temat sytuacji ekonomicznej spółki. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Ł. Różycki poinformował, że do Biura Rady 

Miejskiej w Szczawnie-Zdroju wpłynęło pismo Pana Krzysztofa Urbańskiego 

Prezesa spółki Uzdrowisko Szczawno-Jedlina S.A. Pismo to zostało rozdane 

radnym przed rozpoczęciem sesji. Pan Prezes poinformował, że z uwagi na 

obowiązki nie będzie mógł wziąć osobistego udziału w dzisiejszej sesji. 

W niniejszym piśmie zostały także przedstawione informacje na temat 

podejmowanych działań. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ł. Różycki otworzył dyskusję. 

W dyskusji udział wzięli: radny J. Kozłowicz, radny J. Kaczanowski, 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej A. Motyka, Burmistrz Szczawna-Zdroju. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Ł. Różycki zaproponował przejście 

do następnego punktu sesji. 

4. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

Informacja ta została załączona do aplikacji POSIEDZENIA.PL 

i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Informację tę przedstawiła Pani Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Szczawnie-Zdroju. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaprosił do dyskusji. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej Ł. Różycki zaproponował 

przejście do następnego punktu obrad sesji. 

5. Analiza uzyskanych dochodów w 2024 r. ze sprzedaży majątku 

Gminy Szczawno-Zdrój. 

Informacja ta została załączona do aplikacji POSIEDZENIA.PL 

i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Informację tę przedstawiła Kierownik Gospodarowania Nieruchomościami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaprosił do dyskusji. 
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W dyskusji udział wzięli: radny J. Kaczanowski, Wiceprzewodniczący Rady 

Miejskiej A. Motyka, Burmistrz Szczawna-Zdroju, radny Z. Różycki, 

Kierownik Gospodarowania Nieruchomościami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ł. Różycki zaproponował przejście 

do następnego punktu obrad sesji. 

6. Informacja nt. realizacji wniosków radnych ujętych 

w budżecie na 2025 rok. 

Informacja ta została załączona do aplikacji POSIEDZENIA.PL 

i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaprosił do dyskusji. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej Ł. Różycki zaproponował 

przejście do następnego punktu obrad sesji. 

7. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 25 marca 

2025 r. 

 

Protokół ten został przesłany wszystkim radnym na adresy e-mailowe. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są uwagi do protokołu z sesji  

z dnia 25 marca 2025 r.  

 

Wobec braku uwag odbyło się głosowanie nad przyjęciem protokołu 

z sesji Rady Miejskiej z dnia 25 marca 2025 r.  

 

Protokół z sesji Rady Miejskiej z dnia 25 marca 2025 r. został przyjęty 

jednogłośnie w głosowaniu: za- 14, przeciw- 0, wstrzymało się od głosu- 0, 

obecnych podczas głosowania- 14 radnych, w głosowaniu udziału nie brała 

radna M. Pietkiewicz. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przechodzimy do 

następnego punktu obrad. 
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8. Sprawozdania z pracy Stałych Komisji Rady.  

 

Protokół Komisji Spraw Obywatelskich z dnia 22.04.2025 r., protokół Komisji 

Budżetowej i Gospodarki Mieniem z dnia 22.04.2025 r., protokół Komisji 

Uzdrowiskowej z dnia 23.04.2025 r., protokół Komisji Oświaty Kultury 

i Sportu z dnia 23.04.2025 r., protokół Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

z dnia 23.04.2025 r.- zostały zamieszczone w aplikacji POSIEDZENIA.PL. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ł. Różycki zaprosił do dyskusji. 

 

Wobec braku uwag, Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, 

że przechodzimy do następnego punktu obrad. 

 

9. Sprawozdanie Burmistrza Szczawna-Zdroju z działalności 

w okresie między sesjami.  

 

Sprawozdanie Burmistrza Szczawna-Zdroju z działalności w okresie między 

sesjami zostało załączone do aplikacji POSIEDZENIA.PL i stanowi załącznik 

nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Szczawnie-Zdroju zaprosił do dyskusji. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, 

że przechodzimy do następnego punktu obrad. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 

rok 2025. 

 

Ww. projekt uchwały i autopoprawka zostały załączone do aplikacji 

POSIEDZENIA.PL.  

  

Na prośbę Burmistrza, Główna Księgowa przedstawiła projekt uchwały. 

   
Przewodniczący Rady Miejskiej zaprosił do dyskusji. 

 

W dyskusji udział wzięli: radny J. Kaczanowski, Główna Księgowa, Burmistrz 

Szczawna-Zdroju, radny A. Sikoń. 
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Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na rok 2025. 

 

Uchwała w sprawie zmian w  budżecie  gminy  na  rok 2025 r. została 

przyjęta jednogłośnie w głosowaniu: za- 14, przeciw- 0, wstrzymało się od 

głosu- 0, obecnych podczas głosowania- 14 radnych, w głosowaniu udziału 

nie brała radna M. Pietkiewicz. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2025 oraz 

uchwała stanowią  załączniki nr 8, 8a do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przechodzimy 

do następnego punktu obrad. 

 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli 
i innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu i kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania. 
 

Ww. projekt uchwały został załączony do aplikacji POSIEDZENIA.PL.  

 

Na prośbę Burmistrza projekt ww. uchwały przedstawił Sekretarz Miasta. 

  
Przewodniczący Rady Miejskiej zaprosił do dyskusji. 

   

Wobec braku uwag odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 

przedszkolnego oraz trybu i kontroli prawidłowości ich pobrania 

i wykorzystywania. 

 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 

przedszkolnego oraz trybu  i  kontroli prawidłowości ich pobrania 

i wykorzystywania została  podjęta jednogłośnie w głosowaniu: za- 14, 
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przeciw- 0, wstrzymało się od głosu- 0, obecnych podczas głosowania- 14 

radnych, w głosowaniu udziału nie brała radna M. Pietkiewicz. 

 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania 

i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 

przedszkolnego oraz trybu i kontroli prawidłowości ich pobrania 

i wykorzystywania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu, 

uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego 

oraz trybu i kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania stanowi 

załącznik nr 9a do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przechodzimy do 

następnego punktu obrad. 

 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

utworzenia i nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Sportu 

i Rekreacji w Szczawnie-Zdroju. 

Ww. projekt uchwały został załączony do aplikacji POSIEDZENIA.PL.  

 

Na prośbę Burmistrza projekt ww. uchwały przedstawił Sekretarz Miasta.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaprosił do dyskusji. 

 

Wobec braku uwag odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia i nadania statutu 

Miejskiemu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Szczawnie-Zdroju. 

 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia i nadania statutu 

Miejskiemu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Szczawnie-Zdroju, została  

podjęta jednogłośnie w głosowaniu: za- 14, przeciw- 0, wstrzymało się od 

głosu- 0, obecnych podczas głosowania- 14 radnych, w głosowaniu udziału 

nie brała radna M. Pietkiewicz. 

 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia i nadania 

statutu Miejskiemu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Szczawnie-Zdroju 
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stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu, uchwała zmieniająca 

uchwałę w sprawie utworzenia i nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi 

Sportu i Rekreacji w Szczawnie-Zdroju stanowi załącznik nr 10a 

do niniejszego protokołu, w głosowaniu udziału nie brała radna 

M. Pietkiewicz. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przechodzimy do 

następnego punktu obrad. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany w części tekstowej miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego 

pomiędzy ul. Fryderyka Chopina a ul. Kolejową w Szczawnie-

Zdroju. 

Ww. projekt uchwały został załączony do aplikacji POSIEDZENIA.PL.  

 

Na prośbę Burmistrza projekt ww. uchwały przedstawił Pracownik Wydziału 

Gospodarowania Nieruchomościami. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Szczawnie-Zdroju zaprosił do dyskusji. 

 

Wobec braku uwag odbyło się głosowanie nad podjęciem  uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany w części 

tekstowej miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla obszaru położonego pomiędzy ul. Fryderyka Chopina 

a ul. Kolejową w Szczawnie-Zdroju. 

 

Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany w części 

tekstowej miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

obszaru położonego pomiędzy ul. Fryderyka Chopina a ul. Kolejową 

w Szczawnie-Zdroju, została  podjęta jednogłośnie w głosowaniu: za- 14, 

przeciw- 0, wstrzymało się od głosu- 0, obecnych podczas głosowania- 14 

radnych, w głosowaniu udziału nie brała radna M. Pietkiewicz. 
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Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany w części 

tekstowej miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

obszaru położonego pomiędzy ul. Fryderyka Chopina a ul. Kolejową 

w Szczawnie-Zdroju stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu, 

uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany w części tekstowej 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 

położonego pomiędzy ul. Fryderyka Chopina a ul. Kolejową 

w Szczawnie-Zdroju stanowi załącznik nr 11a do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przechodzimy do 

następnego punktu obrad. 

 

14. Wnioski radnych i udzielanie na nie odpowiedzi.  

 

Radny A. Sikoń jako Pełnomocnik Honorowego Właściciela Wieży Anny 

poprosił o przegląd instalacji elektrycznej świateł na terenie wieży, ponieważ 

część z nich jest nieczynna, zniszczona. 

Burmistrz Szczawna-Zdroju odpowiedział, że przegląd jest na pewno 

zaplanowany zgodnie z wytycznymi prawa, ale w związku z tym, że ona 

funkcjonuje to przyśpieszymy ten element. 

Radny J. Kozłowicz zapytał o dwie kwestie: 

1. Kiedy rozpocznie się koszenie traw? 

2. Na ul. Solickiej patrząc od przystanku autobusu nr 18 w kierunku 

Podzamcza jest żywopłot, który zasłania znak drogowy- zakaz 

zawracania na rondzie, znak ten jest już niewidoczny. 

Burmistrz Szczawna-Zdroju odpowiedział, że koszenie traw rozpoczęło się- 

już przed poprzednim weekendem, przed świętami. Zostały skoszone 

miejsca wyeksponowane tj. ronda, odcinek przy ul. Kolejowej, wzdłuż do 

ronda ul. Mickiewicza, Plac Wolności. Mamy sezon intensywnego rozrostu 

traw. Firma będzie wchodziła na kolejne tereny. W miesiącach: maj 

i początek czerwca – trzeba wchodzić na tereny co tydzień i je kosić.  

Odnośnie drugiej kwestii Burmistrz odpowiedział, że poprosi o poprawienie 

tego żywopłotu. 
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Radny J. Kaczanowski poruszył dwie kwestie: 

1. zgłosił kwestię zegara na Wieży Anna, który nie działa, 

2. za chwilę nastąpi ukwiecanie miasta, czy będzie brany pod uwagę plac 

3 Maja? 

Burmistrz Szczawna-Zdroju odpowiedział, że nastąpiła awaria zegara; na 

jednej z Komisji Stałej Rady Miejskiej -radni o tej sytuacji zostali 

powiadomieni; niestety uszkodzeniu uległ mechanizm, który 

odpowiedzialny jest za poruszanie się wskazówek czyli mamy wersje 

elektroniczną jeszcze czynną, natomiast tą drugą trzeba wymienić 

i praktycznie poddać ten zegar renowacji włącznie z tarczą. Wstępne 

szacunki naprawy tego zegara tj. ok. 20.000,00 zł.  

Burmistrz odpowiedział w kwestii ukwiecenia miasta- bazujemy na układzie, 

harmonogramie, który mieliśmy w roku poprzednim, zostanie sprawdzone 

czy plac 3 Maja też jest ujęty. 

Radny P. Nasiukiewicz poruszył trzy kwestie: 

1. Czy mamy zgodę na kolejny odstrzał dzików? 

2. Jaki jest plan inwestycji ul. Kolejowej? Miała być tam zmiana 

nawierzchni na rondzie. 

3. Zostało jakiś czas temu zgłoszone, że są nierówne znaki na wjeździe 

koło ul. Kolejowej koło poczty; od strony ulicy jadąc autem nie są one 

widoczne. 

Burmistrz odpowiedział na pierwsze pytanie- jeśli chodzi o odstrzał 

redukcyjny dzików to pierwsza decyzja została praktycznie zrealizowana, 

była zgoda wtedy na odstrzał 30 sztuk. Teraz jest taki okres, kiedy lochy 

mają młode i do końca sierpnia musimy wstrzymać się, jesteśmy w trakcie 

uzyskiwania decyzji od Starosty Powiatu Wałbrzyskiego na odstrzał 

kolejnych 50 sztuk. Jednak w tym momencie odstrzału nie możemy 

wykonać. Wystąpiliśmy jeszcze niezależnie od tych decyzji, które nam wyda 

Starosta, do Wojewody Dolnośląskiego o zlecenie Kołom Łowieckim- tych, 

które sąsiadują ze Szczawnem-Zdrój, do tzw. odstrzału sanitarnego. 

Niestety ta odpowiedź była negatywna. Jest duży kłopot z dzikami, ale także 

z lisami, wpływają tutaj skargi w tym zakresie. Jednak w tym momencie 
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jesteśmy pozostawieni sami sobie, ponieważ nie ma przepisów, które 

regulowałyby redukcje zwierzyny na terenie miast. Pojawiają nam się sarny, 

dziki, lisy, a wszystko to co jest w mieście, interpretowane jest w przepisach 

jako sprawa, problem Burmistrza, Radnych oraz uzależnieni jesteśmy 

od wydawanych decyzji. Za odstrzał redukcyjny jednego osobnika – dzika 

musimy zapłacić ok. 600 zł za samą utylizację, bo dzika odstrzelonego na 

ternie miasta musimy zutylizować, nie może być to mięso zagospodarowane 

w inny sposób. Ten dzik odstrzelony w Kole Łowieckim - jego mięso - może 

być przetworzone i sprzedane, jeżeli przejdzie badania. Dodatkowym 

kosztem jest badanie krwi, badanie mięsa. Nie do końca Koło Łowieckie 

i myśliwi angażują się w odstrzał dzików z uwagi na koszty pozyskania tego 

mięsa, tej dziczyzny. Dzieję się teraz to, że dziki w ciągu roku mają młode, 

a nawet trzy razy do roku i ta populacja rośnie bardzo. Dziki wędrują do 

centrów miast i jest problem nie tylko u nas, ale na terenie całej Polski. 

W tym temacie rozmawiamy także ze Starostą. Do Wojewody 

Dolnośląskiego została wystosowana taka prośba o zajęcie się tym 

tematem, ponieważ dopóki nie będzie przepisów regulujących redukcję tej 

zwierzyny na terenie miast, czy wypłatę odszkodowań też z tego tytułu, to 

nie ma możliwości rozwiązania tego problemu w ciągu kilku miesięcy. To 

będzie trwało, to będzie narastało i z tym każdy z włodarzy na terenie Polski 

się mierzy. Poza tym rekultywowane trawniki w Szczawnie-Zdroju są nadal 

ryte. Dzieje się tak, ponieważ lochy z młodymi wędrują. Rodzice 

odprowadzający dzieci do szkoły mają z tego tytułu stres. Jedyne na ten 

moment, co możemy robić to próbować odstraszać, co też Straż Miejska 

robi, przy udziale także Policji, jednak to jest tylko hukowe używanie 

sygnałów i tego typu elementów. Dziki na to powoli nie reagują już, 

niebezpieczeństwo jest bardzo duże.  

Odnośnie drugiej kwestii, została ta sytuacja zanotowana. Inwestycja ta jest 

najdłużej realizowana przez nas w Szczawnie-Zdroju. To co możemy zrobić, 

robimy, staramy się doprowadzić wykonawcę do szczęśliwego rozwiązania, 

jest już przy końcu tj. odcinek od ul. Ratuszowej do ronda Mickiewicza. Były 

poprawki, uwagi zgłaszane przez właścicieli sieci. Inwestorzy sieci 
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potwierdzili, że wszelkie niedoróbki i uchybienia, usterki zostały 

naprawione, wyprowadzone. Wykonawca ma protokoły i szykuje operat 

kolaudacyjny, geodezyjny na tą część. Natomiast jeśli chodzi o część 

bitumiczną na rondzie Mickiewicza – tam nie wyszły badania. Parametry tej 

nawierzchni są złe. Możliwe, że po tym weekendzie prace te zostaną 

wykonane. My też włączamy się w rozmowy w celu jak najszybszej realizacji 

tego miejsca w obrębie ul. Kolejowej, tą nawierzchnię trzeba sfrezować, 

ponownie ułożyć, ponieważ parametry techniczne nie zostały spełnione. Nie 

chcieliśmy tego robić przed świętami i majówką, żeby nie komplikować 

mieszkańcom życia, turystom, gościom, którzy nas odwiedzają. Zaraz po 

tym weekendzie majowym chcemy to wykonać. Bardzo duże problemy 

finansowe ma wykonawca   i dlatego są te kłopoty z podwykonawcami.  

Radny P. Nasiukiewicz zapytał o KARTĘ MIESZKAŃCA- czy mamy termin 

wydania tej karty? 

Burmistrz odpowiedział, że karta ta jest już realizowana, umowa została 

podpisana, termin chyba jest do końca czerwca, ale możliwie, że uda nam 

się ją wprowadzić wcześniej. Jeżeli chodzi o wszelkie kwestie dotyczące 

wyglądu tej karty- grafiki, projektu, karty w formie aplikacji oraz karty 

drukowanej- to już jest domknięte z grafikami firmy. Po długim weekendzie 

będzie możliwość dostarczenia do nas sprzętu, który będzie pozwalał na 

wydawanie tej KARTY MIESZKAŃCA. Mamy propozycje rozwiązań, 

połączenia tych kart, patrzymy od strony technicznej obu firm – zarówno 

firma obsługująca parkomaty jak i firma wprowadzająca KARTĘ 

MIESZKAŃCA- muszą dopasować czy te opcje, założenia będziemy mogli 

wszystkim mieszkańcom przekazać. Mówimy o takiej godzinie darmowej dla 

każdego mieszkańca niezależnie od lokalizacji i parkingu płatnego czyli tak, 

by mieszkaniec mógł sobie skorzystać z tej godziny zarówno przy 

ul. Mickiewicza kupując kwiaty, jak np. przy Alei Spacerowej czy też 

w przyszłości przy ul. Zacisze podjeżdżając pod przychodnię w momencie, 

gdy wszystkie te miejsca będą zajęte. Takie rozwiązania chcemy 

wprowadzić. Przystępując do takiej KARTY MIESZKAŃĆA mieszkaniec 

podaje numer rejestracyjny swojego pojazdu i musi to być kompatybilne 



13 
 

z tym jak będzie wprowadzał wydruk tego biletu na parkomacie. Od razu 

musi zaczytać w tej aplikacji system parkingowy ten numer i wydać w tym 

momencie bilet bezpłatny. Trzeba poczekać na działania informatyków 

w ramach rozwiązania tych kwestii. 

Radny P. Nasiukiewicz zapytał czy radni mogą otrzymać listę profitów, 

które byłyby dla mieszkańców? 

Burmistrz odpowiedział, że na ten moment mogłoby to być przedwczesne, 

ponieważ możemy nie zdążyć ich wprowadzić jeszcze; ale działamy, 

z korzyścią dla mieszkańców wprowadzimy te abonamenty, podobnie jak są 

obowiązujące abonamenty na ul. Ratuszowej czyli dla pracowników tych 

firm z rejonu pobliskiego, abonament dla mieszkańców, te kwestie będą na 

pewno uregulowane. KARTA MIESZKAŃCA będzie też dotyczyła współpracy 

z przedsiębiorcami, będzie się ta współpraca rozwijać- czyli kilku 

przedsiębiorców, którzy już zadeklarowali udział w tej karcie będziemy 

chcieli wprowadzić od razu, natomiast kolejnych będziemy zapraszać i oni 

będą decydować o tych ulgach dla mieszkańców w ramach posiadanej karty.  

Radny Henryk Hammer zgłosił, że w tym miesiącu na komisjach pojawiały 

się tematy związane z majątkiem, z obiektami należącymi do spółki 

Uzdrowisko Szczawno-Jedlina S.A.; radny zgłosił, że nie do końca 

satysfakcjonowały nas odpowiedzi, a zwłaszcza informacja pisemna Prezesa 

Spółki. Ważne są szczegóły dotyczące: zabezpieczenia Hali Spacerowej, 

tematów związanych z Zakładem Przyrodoleczniczym. W związku z tym 

radny zaproponował wniosek w kwestii możliwości zaproszenia na sesję 

majową Pana Marszałka oraz Pana Prezesa Uzdrowiska. 

Burmistrz odpowiedział, że jesteśmy w stałym kontakcie z Prezesem 

Uzdrowiska. Jesteśmy w kontakcie z osobą, która układa listę spotkań Pana 

Marszałka. Jak będzie tylko taka sposobność to chcielibyśmy zaprosić Pana 

Marszałka do Szczawna-Zdroju, żeby pokazać te wszystkie kwestie 

i obiekty, o których wspomniał radny oraz aby zadeklarować dalszy ciąg 

współpracy z Uzdrowiskiem. Uzgodniliśmy z Panem Prezesem, 

że chcielibyśmy obejść miasto i pokazać Panu Marszałkowi obiekty 

w Szczawnie-Zdroju. Możliwe, że po takim spotkaniu dobrze byłoby zaprosić 
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Pana Marszałka na sesję Rady Miejskiej i posłuchać jakimi wnioskami z tej 

wizyty w Szczawnie-Zdroju mógłby się z nami podzielić.  

Radna E. Piotrowska zapytała czy możemy oszacować: czy te dwa 

parkingi – na ul. Mickiewicza i na Słonecznej przynoszą zyski? Tam 

praktycznie nie stoją samochody i czy to był odpowiedni ruch, aby zrobić 

tam parkometr?  

Na jednej z komisji były rozmowy z mieszkańcami oraz dyskusja w kwestii 

czy zostały podjęte kroki, by dla osób zatrudnionych na umowę o pracę 

w Szczawnie- Zdroju też zastosować ten abonament za 30 zł, dla osób 

zatrudnionych w Urzędzie. 

Burmistrz poinformował, że one już przynoszą dochody, wprawdzie nie są 

to takie dochody, jakie byśmy sobie wyobrażali. Na pewno te parkingi 

są wykorzystywane w pewnych okresach. Mieliśmy imprezę przy Miejskim 

Ośrodku Sportu i Rekreacji- wystawę kwiatów i tam praktycznie przez ten 

weekend uzyskaliśmy dość spore przychody. Podobnie jest na 

ul. Spacerowej, w ten weekend ten parking był praktycznie pełny. Jest już 

po głosowaniach i Sejmu i Senatu nad zmianą do ustawy o drogach 

publicznych, która wprowadza możliwość, daje możliwość takim gminom jak 

nasza: uzdrowiskowym, turystycznym- pobieranie tych opłat i w sobotę 

i w niedzielę. Takie gminy szukają rozwiązania, kiedy turyści przyjeżdżają 

i chcą gdzieś zaparkować. Chcemy też zapewnić pewną rotację tych miejsc 

parkingowych, a to można regulować tylko poprzez wnoszenie pewnych 

opłat, tworzenie parkingów płatnych, więc wszystko na to wskazuje, 

że jeżeli Prezydent podpisze tą ustawę to będziemy tworzyć Państwu 

i przedkładać projekt oraz będziemy nad tym dyskutować o tzw. strefie 

śródmiejskiej, strefie płatnego parkowania- tutaj sobie wyznaczymy być 

może dodatkowe miejsca, na których będziemy pobierać opłaty. Także to 

jest chyba nieuchronne, nie będziemy się od tego odcinać. Dochody nam są 

potrzebne chociażby na utrzymanie infrastruktury, którą udało się 

już wybudować, wyposażyć, z której korzystają nasi mieszkańcy czy goście, 

kuracjusze, od Wieży Widokowej począwszy do powiedzmy obiektów, 

którymi zarządza Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji. Te zmiany, te 
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bonifikaty, udogodnienia czy abonamenty – o tym myślimy, chcemy je 

wprowadzić- tak, żeby również i pracownicy firm sąsiadujących 

z parkingiem mieli możliwość wykupienia takiego abonamentu. Chcemy 

zachować te kwoty, które tutaj płacą już i pracownicy Urzędu Miejskiego 

oraz korzystają z abonamentu miesięcznego w wysokości 30 zł. A to 

dlatego, żeby też uporządkować tą kwestię parkowania pracowników 

zarówno Urzędu jak i Teatru Zdrojowego, bo to dotyczy na razie tych dwóch 

instytucji- na parkingu przy ul. Ratuszowej. Zbieramy również uwagi 

od mieszkańców, przedsiębiorcy przychodzą- prowadzący działalność, 

wyrażają wolę zakupu takiego abonamentu stałego dla swoich 

pracowników. Jeszcze wszystko musimy skorelować z KARTĄ MIESZKAŃCA 

i wprowadzimy wszystko w formie tych rozwiązań oraz aplikacji także 

parkomatów, rozwiążemy to od strony technicznej. To jeszcze potrwa jakiś 

czas- możliwe, że miesiąc czy dwa miesiące. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Szczawnie-Zdroju Ł. Różycki 

zapytał czy istniałaby taka możliwość, aby wygospodarować od budżetu 

środki na tabliczki informacyjne na wjazdach do miasta, z informacją 

że takie parkingi istnieją, z odległościami do centrum?  Ludzie nie wiedzą 

gdzie kierować się, gdzie znaleźć to miejsce np. parking na ul. Mickiewicza 

-by od strony Strugi czy od strony Leroy Merlin zamieścić tablice 

informacyjne. 

Burmistrz odpowiedział, że na ten moment radzimy sobie w taki sposób, 

że na naszej stronie Facebook jest co jakiś czas publikowany wykaz 

parkingów na terenie Szczawna-Zdroju i jest tam rozpiska czy grafika, która 

pokazuje parkingi płatne i na ten moment też parkingi nieodpłatne, gdzie 

można zaparkować. Rozważymy i takie rozwiązanie.  

Przewodniczący też zaproponował wywieszenie takich grafik na wjazdach.  

 

Odnośnie tematu związanego z parkingami w Szczawnie-Zdroju głos zabrał 

Mecenas; wypowiedź ta dostępna jest na nagraniu audio-wideo.  
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Radny H. Hammer zabrał głos odnośnie stanowiska dla kamperów 

i przyczep. Sezon dopiero się zaczyna, a trzy, cztery miejsca są zajęte. 

Skoro Wałbrzych nie ma takiego stanowiska, to był to dobry pomysł. Teraz 

miejsce to blokuje budowa żłobka.  

Burmistrz opowiedział, że być może w przyszłości będzie rozważane 

w innej lokalizacji zrobienie jeszcze miejsc dla kamperów. Teraz faktycznie 

w związku z budową żłobka musieliśmy trochę powiększyć plac na materiały 

budowalne oraz ze względu na tempo budowy.  W związku z tym - tam 

jedno miejsce jest siłą rzeczy zajęte przez materiały. Jak wykonawca upora 

się z tymi materiałami do kubatury, to potem już kwestia wyposażenia, 

wykończenia nie będzie tak kłopotliwa i będziemy powoli zwalniać 

te miejsca, oczywiście naprawiając wszelkie szkody, które tam powstają. 

Niekiedy duży sprzęt może tam powodować uszkodzenia kostki 

czy przemieszczenie, ale to wszystko w ramach tej inwestycji będzie potem 

przez wykonawcę przywrócone do stanu pierwotnego, takie są zapisy 

w protokołach, taka jest dokumentacja zdjęciowa. Tutaj też na tą kwestię 

uwagę zwrócił gwarant. Ten parking jest jeszcze na gwarancji. Będziemy 

to doprowadzać do stanu pierwotnego, ale już w momencie kiedy 

zabudujemy tutaj głównie kubaturę, pokrycie dachowe i będziemy się 

skupiać na wyposażeniu, wykończeniu żłobka. 

Radny Z. Różycki  zapytał o dwie kwestie: 

1. czy są prowadzone rozmowy z Wodami Polskimi odnośnie kanału? 

2. prawdopodobnie jest dofinansowanie z powiatu do transportu 

publicznego, jaka to kwota? 

Burmistrz odpowiedział, na pytanie drugie że kwota dofinansowania to 108 

tys. zł To będzie kwota, która zasili, czy też złagodzi tą podwyżkę, która nas 

dosięgnie w drugim półroczu, jeżeli chodzi o nowe stawki, nowe ceny 

dotyczące funkcjonowania komunikacji miejskiej. Przeliczymy to na 

kilometry, przeliczymy to na nasze środki zabezpieczone, prawdopodobnie 

będziemy musieli zrobić zmianę w budżecie. Podziękowania dla Radnych 

Powiatu dla Starostwa Powiatowego za to, że zechcieli gminy powiatu 

ziemskiego w ten sposób wspomóc, wesprzeć taką dopłatą. 
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Zastępca Burmistrza Szczawna-Zdroju odpowiedziała na pytanie pierwsze: 

W czwartek odbyła się nadzwyczajna sesja Rady Powiatu z udziałem 

wszystkich gmin powiatu wałbrzyskiego i Przedstawicieli Wód Polskich. Na 

spotkaniu dot. odbudowy po powodzi Przedstawiciele Wód Polskich także 

byli. Szczawno-Zdrój zmaga się z takimi samymi problemami jak pozostałe 

gminy. Podsumowując Wody Polskie na ten moment naprawili u nas mur 

oporowy w okolicy ul. Chopina, skupili się na tych ważkich z ich perspektywy 

sprawach, przedstawili plany prac utrzymaniowych. Niestety na ten rok na 

Szczawno-Zdrój nie zabezpieczyli żadnych środków, w związku z tym jutro 

będzie pismo z naszej strony przypominające nasze zgłoszenia, wskazujące 

jakie prace są konieczne. Będziemy wnioskować i wskazywać te problemy, 

które mamy. Budżet Wód Polskich jest ograniczony.  

Burmistrz Szczawna-Zdroju wspomniał, że w trakcie jak występowaliśmy 

o pilną naprawę tego muru, zgłaszaliśmy także potrzebę naprawy drogi na 

tym odcinku, bo to że mur przechylił się w kierunku potoku co spowodowało, 

że ta nawierzchnia na drodze również uległa zniszczeniu, została zrobiona 

częściowo ta naprawa, natomiast co do drogi nie mamy żadnej jeszcze 

odpowiedzi, czy w ogóle będą chcieli do tego przystąpić i to jest na ten 

moment problem. Aktualnie wszystko skupia się na Kotlinie Kłodzkiej, tam 

są na pewno pilniejsze potrzeby. Będziemy nadal monitować, prosić 

i interweniować, aby te prace były zaplanowane, jeżeli nie na ten rok to na 

przyszły- związane z bieżącą konserwacją, związane z oczyszczeniem tych 

potoków, tych ścieków- mamy tutaj dwa główne, którymi Wody Polskie 

zarządzają czyli potok Szczawnik i potok biegnący wzdłuż ul. Mickiewicza. 

Potrzebne są prace bieżące, utrzymaniowe, należy usunąć zadrzewienie, 

zakrzewienie, należy naprawić brzegi, przepusty, te wszystkie kwestie, 

które potem mogą się odezwać przy takiej nawałnicy jaka miała miejsce we 

wrześniu. 

Zastępca Burmistrza dodała, że z naszej strony- ze strony gminy- 

zadeklarowaliśmy wsparcie Wód Polskich, jeśli chodzi o pełnienie takiej 

funkcji inspektora nadzoru inwestorskiego; oprócz środków, problemem też 

są zasoby ludzkie. Jeśli chodzi o porozumienia współfinansowania zadań 
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różnych to tutaj nie dysponujemy dużymi środkami. Zadeklarowaliśmy, 

że jeśli takie porozumienie zostałoby podpisane to możemy przeprowadzić 

procedury wyboru wykonawcy, ewentualnie nadzorowanie przy 

przeprowadzeniu tych prac przez Wody Polskie.  

Burmistrz dodał, wykonaliśmy czyszczenie na tych odcinkach zakrytych, 

zarówno od strony ul. Kolejowej jak i Mickiewicza. Tutaj te kolektory zostały 

oczyszczone. Podpisaliśmy umowę z Wojewodą Dolnośląskim 

o zrefundowanie nam tych wydatków. Niestety sytuacja tak się potoczyła 

niekorzystnie dla nas- pomimo podpisanej umowy wykonanego zakresu 

prac. Przelew Urzędu Wojewódzkiego przekazano nam po godz. 14.00, 

gdzie prosiliśmy, żeby było to w tej przedpołudniowej transzy, ponieważ 

nasz - Bank PKO PB realizował tylko te przelewy tylko do godz. 12.00. 

W związku z tym musieliśmy zapłacić z własnych środków, jednak było to 

zdarzenie niezawinione przez nas. 

Radny A. Sikoń poruszył tematy: 

1. Odnośnie zbliżających się Dni Szczawna-Zdroju; rady wspomniał -

wiemy, że mamy firmę zewnętrzną. Radny zapytał czy jeśli 

chcielibyśmy jako radni spróbować zaproponować atrakcje bądź 

uzgodnić pewne rzeczy to mamy kierować się do organizatora?  

Burmistrz odpowiedział, że tak. 

2. Odnośnie ciągu pieszo- rowerowego; radny zapytał czy ciąg pieszo-

rowerowy przy ul. Kolejowej został oddany dawno do użytku?  

Burmistrz odpowiedział, że od strony technicznej jest on zakończony- na 

odcinku od ul. Ratuszowej do ronda czyli ten cały kostkowy odcinek. Jednak 

nie jest on jeszcze odebrany, do odbioru jest konieczna jeszcze 

inwentaryzacja geodezyjna powykonawcza, a przede wszystkim 

potwierdzenie Inspektora Nadzoru. Były problemy z właścicielami ścieżki, 

to zostało uporządkowane, protokoły są pozytywne. Ale to jeszcze nie jest 

faza odbioru tego odcinka.  

Radny A. Sikoń zapytał jaka prędkość obowiązuje rowerzystów w tym 

miejscu? 
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Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił odpowiedzi, że jest to prędkość 

przystosowująca do ruchu pieszych. Nie ma konkretnej prędkości.  

Radny A. Sikoń wspomniał o niebezpiecznych sytuacjach z udziałem 

rowerzysty i pieszego, gdzie był właśnie świadkiem. 

Wypowiedź ta jest dostępna na nagraniu audio-wideo.  

Radny A.Sikoń zapytał czy pieszy w takich miejscach ma bezwzględne 

pierwszeństwo? 

Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił odpowiedzi, że nie wszystko zależy 

od okoliczności i każda sytuacja jest bezwzględnie rozpatrywana. Jest 

preferencja ruchu, ale mogą być wyjątki.  

Radny A. Sikoń zapytał czy znajdą się znaki z informacją jak właściwie 

zachować się na tym odcinku? 

Burmistrz odpowiedział, że to oznakowanie, które jest już i które będzie 

odsłonięte, wprowadzone w życie w momencie dokonania odbioru- to 

informuje, że jest to ciąg pieszo-rowerowy tzn. pieszy z preferencją 

poruszania się, natomiast rowerzysta ma zachować szczególną ostrożność, 

uwzględnić nawet przypadkowe zachowania pieszych, zbliżając się do grupy 

pieszych, do pieszego czyli rowerzysta powinien zwolnić i przejechać 

swobodnie- tak, żeby pieszy nie miał dyskomfortu potrącenia przez 

rowerzystę np. skręcając ze swojej posesji. Na niektórych odcinkach pieszo-

rowerowych stosowane są tabliczki- preferencja ruchu pieszego- pod 

znakiem. Nie wiadomo jakby nasze Starostwo się do tego ustosunkowało, 

nie mniej jednak należy skończyć projekt, ta organizacja jest zatwierdzona, 

jeżeli będziemy już po odbiorze to możemy wystąpić o takie dodatkowe 

tablice przypominające i zastosować je. Takie dodatkowe oznakowania 

pojawiają się przy przejściach dla pieszych.   

Radny A. Sikoń zapytał o możliwość zapytania osoby odpowiedzialnej za 

promocję, aby przed weekendem przynajmniej raz zamieszczono 

informację na Facebooku, że Wieża Anny jest otwarta dla ruchu 

turystycznego i można ją zwiedzić również z góry. Radny ponosi to 

z kosztów własnych, ponieważ trzeba zapłacić osobie, która tam stoi. 
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Godziny otwarcia Wieży: 12.00-18.00 w dniach: piątek, sobota, niedziela, 

kiedy jest ładna pogoda.  

Burmistrz potwierdził, że taka informacja może zostać zamieszczona. 

Podobnie zamieszczamy taką informację o Wieży na Chełmcu.  

Radna V. Mołda zapytała o dojazd nyski na cmentarz. 

Burmistrz potwierdził, że dojazd będzie. 

Radna A. Wilk zapytała o porozumienie, które dotyczyło gminy oraz Wód 

Polskich. 

Sekretarz wyjaśnił, że sprawa dotyczyła tego, że gmina musiałaby dołożyć 

środki. 

Radna A. Wilk poinformowała, że na spotkaniu na początku kadencji, Pan 

Starosta w rozmowie o Wodach Polskich wspomniał, że te środki są, ale nie 

zostają one wykorzystywane i zostają odsyłane. 

Burmistrz odpowiedział, że jednym z takich problemów jest ten, o którym 

wspomniał Pan Sekretarz czyli musimy z budżetu gminnego przeznaczyć 

środki na poprawę infrastruktury technicznej należącej do Wód Polskich, 

a rezygnować z tematów, które powinniśmy w ramach swojego budżetu 

realizować np. utrzymanie placów zabaw, ukwiecenie, itd. To była 

poprzednia kadencja. Nie doszło do podpisania porozumienia, dlatego że był 

duży udział przewidziany w pracach gminy, zbyt wysokie finansowanie. 

Druga kwestia, o której wspomniała radna to wypowiedź Pana Wicestarosty, 

który informował o tym, ale to był okres przed powodzią czyli Wody Polskie 

dysponowały środkami- tylko był problem z ich wykorzystaniem, 

z odpowiednim zagospodarowaniem tych środków. Dzisiaj jesteśmy w innej 

sytuacji. Jesteśmy po powodzi, więc te środki są zupełnie inaczej dzielone 

i na pewno nie ma takiej sytuacji, że środki te byłyby niewykorzystane. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej A. Motyka zapytał: 

1. czy my jako gmina możemy zwrócić się o dodatkowe środki w związku 

z tym, że Zakład Przyrodoleczniczy nie działa; 

2. o interpelację-wniosek złożony przez Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w sprawie ruchu na ul. Narciarskiej, czy można ten odcinek 

wyłączyć z ruchu? Ponadto mieszkańcy ul. Sienkiewicza 
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i ul. Słowackiego zgłaszają problem dojazdu do swojej posesji 

w czasie trwania imprez w Szczawnie-Zdroju, ponieważ jest tak dużo 

gości w tym czasie. Parkingi są wtedy pozastawiane.  

Na pierwsze pytanie Burmistrz odpowiedział, że my jako gmina nie możemy 

zabiegać, ponieważ to nie jest nasz obiekt. Jak była możliwość składania 

wniosków w ramach Polskiego Ładu o inwestycje, które były szacowane 

w granicach 60 mln zł- to był górny próg- to składaliśmy dwukrotnie taki 

wniosek i byliśmy z Panem Burmistrzem Fedrunkiem u Pana Marszałka 

oraz proponowaliśmy rozwiązanie w sytuacji, gdyby udało się gminie 

pozyskać środki na odbudowę Zakładu Przyrodoleczniczego to wtedy można 

byłoby od Pana Marszałka mieć pozytywną decyzję na dysponowanie 

nieruchomością na cele budowlane, a potem po odbiorach, po realizacji, po 

rozliczeniu finansowym przekazać obiekt ten spółce Uzdrowisko Szczawno-

Jedlina S.A. Dysponowanie nieruchomością na cele budowlane pozwoliłoby 

nam te środki wykorzystać. Dwukrotnie te wnioski były składane- raz była 

opcja maksymalnie 60 mln zł, a raz 30 mln zł. Niestety w dwóch 

przypadkach te wnioski nie zostały zaakceptowane. W tej kadencji nie ma 

takiego programu, który dawał taką możliwość. 

Burmistrz odpowiedział na pytanie drugie- jeśli chodzi o ul. Narciarską 

to otrzymaliśmy od Starostwa Powiatowego odpowiedź- tam są trzy 

warianty brane pod rozwagę. Po weekendzie majowym należy się spotkać 

z Przedstawicielem Starosty, ponieważ niektóre z tych propozycji niewiele 

pomogą. Już dzisiaj jest strefa zamieszkania, już dzisiaj obowiązują pewne 

zasady w strefie zamieszkania, parkowanie tylko w miejscach 

wyznaczonych, a i tak kierowcy tego nie przestrzegają, parkują po jednej 

i po drugiej stronie ul. Narciarskiej, nie jest przestrzegana ani preferencja 

ruchu pieszego, ani ograniczenie prędkości. 

Wiceprzewodniczący zaproponował, aby to spotkanie odbyło się w sobotę, 

niedzielę, kiedy są tłumy. 

Burmistrz wspomniał, że najszybciej ten problem rozwiązałby znak B1, 

z wyłączeniem mieszkańców, którzy muszą dojechać- ul. Potockiego 5 

czy przez obsługę Pioniera.  
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Do dyskusji w tym temacie dołączył Przewodniczący Rady Miejskiej 

i wspomniał o technicznych środkach.  

Całość dyskusji dostępna jest na nagraniu audio-wideo. 

Radny J. Kaczanowski wspomniał: 

1.  O rowerzystach; radny poprosił, aby w rejonie Dworzyska umieścić 

tabliczkę z informacją, by rowerzyści uważali na pieszych; 

Burmistrz wspominał, że na Alei Spacerowej są te tabliczki, od czasu kiedy 

pojawiły się szykany wbudowane w jezdni - to pojawiła się wtedy  zmiana 

organizacji ruchu i dodatkowa informacja jak należy się zachowywać 

w strefie zamieszkania. Pewnie też chodzi o rowery, które zjeżdżają 

z Chełmca, nasza droga kończy się na granicy lasu, dalej to już kwestia 

lasów państwowych. Na drodze szutrowej spróbujemy dodatkowe 

informacje zamieścić; 

2. O możliwości umieszczenia tabliczek z napisem: miasto 

monitorowane; 

Burmistrz wspominał, że zostanie to rozważone. 

3. O umieszczonym znaku przy przychodni – parking dla pacjentów jest 

do dyspozycji do godziny czasu, jednak nie wszyscy zwracają uwagę 

na ten znak, parkują wszyscy- niekoniecznie pacjenci; radny poprosił 

o interwencję Straży Miejskiej w tym miejscu, 

Burmistrz odpowiedział, że zostanie Straży Miejskiej przekazana informacja, 

aby sprawdzała parking przed przychodnią. 

4. O uchwale dotyczącej placyku Majora Jacka Barana- radny zapytał 

kiedy będzie otwarcie tego placyku.  

Burmistrz wspomniał, że daty nie mamy ustalonej, trwają prace, 

są problemy z dojazdem. Prace te zmierzają ku końcowi, więc niebawem 

będzie możliwość uchwałę tą zrealizować. 

Radna E. Piotrowska zapytała: 

1. O internet; radna zapytała czy Pani Konserwator Zabytków zaczęła 

z nami współpracować i pozwala na instalacje tam gdzie były 

problemy? 
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2. O parking na ul. Zacisze – tam stoi parkometr osoby prywatnej, 

nagminnie tam się ludzie mylą, radna zapytała czy można cokolwiek 

zrobić, aby właściciel tego parkometru przeniósł go na dół? Radna 

zapytała czy możliwe jest ustawienie tabliczki z informacją, że to jest 

parkometr osoby prywatnej? 

Burmistrz odpowiedział, że rozmawiał na początku tygodnia z tym Panem, 

po tym jak wcześnie zostało wysłane pismo, aby przestawił ten parkomat. 

Pan poinformował, że jest zainteresowany współpracą, żeby ewentualnie 

wydzierżawić, czy przejąć te miejsca parkingowe. Burmistrz powiedział, 

aby taką ofertę Pan złożył. Burmistrz poinformował, że uważa, iż parking 

ten powinien być naszym parkingiem, a parkomat powinien być 

przestawiony. Burmistrz wspomniał, że chciałby, aby była ta sama zasada 

na wszystkich parkingach, które są płatne, żeby nie robić różnic. 

W dyskusji na ten temat udział wzięli także: radna A. Wilk, radny A. Sikoń.  

Odnośnie pierwszego zapytania Burmistrz wspomniał w kwestii Pani 

Konserwator, że na ten moment wykonawca nie ma jeszcze żadnego 

uzgodnienia, jednak tam gdzie ma podpisane umowy na dzierżawę 

kanalizacji, to tam wykonuje ten światłowód. Prace trwają, natomiast 

pomimo naszych prób na ten moment wykonawca nie otrzymał jeszcze nic 

na piśmie.  

 

15. Informacje i komunikaty.  

• Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o składanie do dnia 

30 kwietnia 2025 r. oświadczeń majątkowych wraz z kopią swojego 

zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym (PIT) 

za rok poprzedni w 2 egzemplarzach tych radnych, którzy tego 

obowiązku jeszcze nie wypełnili. 

• Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o terminie następnej 

sesji Rady Miejskiej w Szczawnie-Zdroju. 

• Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, aby radni pozostawili 

w Biurze Rady tablety w celu dokonania aktualizacji systemu. 
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• Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Radni otrzymali 

zaproszenie na koncert w ramach Uroczystych Obchodów Święta 

Narodowego 3 Maja. 

• Pani A. Pisarska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej oraz 

Przewodnicząca Klubu Radnych  „Lokalna Energia Szczawno-Zdrój – 

Klub Aktywnych Działań” poinformowała o koncercie charytatywnym 

dla mieszkańca Szczawna-Zdroju Szymonka w dniu 11.05.2025 r. 

o godz. 16.00 w Teatrze Zdrojowym im. Henryka Wieniawskiego 

w Szczawnie-Zdroju. 

• Burmistrz Szczawna-Zdroju zaprosił radnych na koncert w ramach 

Uroczystych Obchodów Święta Narodowego 3 Maja oraz na obchody 

-w godzinach porannych o godz. 9.00 na mszę św. w naszym kościele. 

• Burmistrz Szczawna-Zdroju wspomniał, że odnośnie światłowodu 

Zastępca Burmistrza otrzymała teraz informację, że jest decyzja 

o części południowej miasta. 

• Burmistrz podziękował organizatorom Jarmarku Wielkanocnego czyli 

radnym oraz podziękował za wsparcie Dyrektorowi Miejskiego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji, pracownikom. Do podziękowań dołączyła 

radna A. Wilk. 

 

16. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad, 

Przewodniczący Rady Miejskiej Łukasz Różycki ogłosił zamknięcie XIII sesji 

Rady Miejskiej w Szczawnie-Zdroju. 

 

 Przebieg sesji został transmitowany oraz zarejestrowany za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk i umieszczony w Internecie pod 

linkiem: https://szczawnozdroj.posiedzenia.pl. 

 

 Protokół sporządziła:   Protokół sprawdzili:  Sesji przewodniczył: 

   Maja Rutowska           Agnieszka Pisarska     Łukasz Różycki 

       Adam Motyka   
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WYKAZ ZAŁĄCZNIKÓW DO PROTOKOŁU: 

1.   Lista obecności radnych. 

2.   Lista obecności gości. 

3.   Porządek obrad. 

4.  Ocena zasobów pomocy społecznej. 

5. Analiza uzyskanych dochodów w 2024 r. ze sprzedaży majątku Gminy Szczawno-Zdrój. 

6. Informacja nt. realizacji wniosków radnych ujętych w budżecie na 2025 rok. 

7. Sprawozdanie Burmistrza Szczawna-Zdroju z działalności w okresie między sesjami. 

8.-11a. Projekty uchwał i uchwały. 

19. Link do nagrania obrazu i dźwięku: https://szczawnozdroj.posiedzenia.pl. 
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